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Rapport – Grön Handlingsplan 2023- våren 2024. 
Anna-Karin Holmér, ordf. Naturskyddsföreningen Jönköpingskretsen 

 

Under 2023 har Anna-Karin Holmér och Pia Larsson från Jönköpingskretsen, men här som 
representanter för Jönköpings Länsförbund, deltagit i arbetet med aJ för Jönköpings län ta fram en ny 
Grön Handlingsplan.  Arbetet leds av Länsstyrelsen i Jönköping län. Den Ndigare handlingsplanen 
gällde för 2018-2022. 

Arbetet med Grön Handlingsplan är indelat i 4 delar. Vi har deltagit i den del som hanterar tätorter 
och tätortsnära bebyggelse. 

Arbetet påbörjades i maj 2023. EJ uppstartsmöte hölls med informaNon om de olika grupperna och 
hur arbetet skulle genomföras. Dessutom fick vi ta del av en Nulägesanalys ”Nuläge och Analys – 
underlag för framtagande av Grön Handlingsplan”. Nulägesanalysen var i vår mening välgjord och 
informaNv. Det framkom aJ trenden för miljömålen i länet är neutral, men negaNv för tätortsnära 
grönområden och kulturmiljövärden.  

Under hösten hölls två arbetsmöten, arrangerade av Länsstyrelsen. SyXet med dessa och 
förväntningarna på deltagarna var: 

- Delta i 2-3 arbetsgruppsmöten 
- Ta fram åtgärdsförslag 
- Formulera och lämna synpunkter på åtgärdsbeskrivningar mellan möten 
- Förankra i din organisaNon 

Vid första arbetsgruppsmötet gavs en presentaNon av Länsstyrelsen. Nedanstående resultat från 
Ndigare arbete inom intresseområdet tätortsnära bebyggelse redogjordes, se figur nedan: 

 

 

 



Läget i länet sammanfaJades enligt nedan, inklusive utmaningar och möjligheter i länet: 

 

 

 

 

Samtliga närvarande vid arbetsmötena, utom Naturskyddsföreningen och FriluXsfrämjandet, var 
representanter anNngen för kommun eller länsstyrelse. Naturskyddsföreningen noterade aJ det inte 
någonstans i nulägesanalys eller presentaNoner nämns något över huvud taget om biltrafikens 
effekter på den tätortsnära miljön, och lyXe därför frågan muntligen vid första mötet.  



Två arbetsgrupper skapades. Dessa skulle jobba med varsin fråga vilket ramlade ner Nll aJ bli 
”utbildning och informaNon om biologisk mångafald” och ”grönytor”. Pia och Anna-Karin deltog i 
varsin arbetsgrupp. 

Jag upplevde aJ denna process för aJ ta fram arbetsgrupper och ämnen inte var väl förankrad hos 
någon annan än de från länsstyrelsen som organiserade mötet. Mycket av all den informaNon och de 
åsikter som kommit fram Ndigare under workshopen ”försvann” i det här steget, på eJ – för 
åtminstone mig - otydligt säJ. 

Länsstyrelsen jobbade fram eJ förslag Nll text baserat på workshopen och deltagarna ombads komma 
med skriXliga synpunkter på deJa inför nästa arbetsgruppsmöte. Naturskyddsföreningen var den 
enda deltagaren som lämnade in några synpunkter och ändringsförslag. Dessa bestod i Nllägg som 
beskrev trafikens inverkan på tätortsnära grönområden och förslag relaterade Nll deJa. 

YJerligare eJ arbetsmöte hölls, men det kändes som om progressen avmaJades. Inte mycket kom 
fram på deJa möte.  

EJ förslag för ”förremiss” togs fram av Länsstyrelsen och distribuerades för frivilliga kommentarer 
senast 28:e februari 2024. De åtgärdsförslag som tagits fram inkluderar: 

• Stärkt grönplanering och utveckling av grönytor 
• Kunskapshöjande insatser för biologisk mångfald 

I kontakt mellan Anna Isaksson och Anna-Karin Holmér, utarbetades eJ Nlläggsförslag om ideellt 
engagemang för biologisk mångfald, vilket även förankrats hos Naturskyddsföreningens Länsförbund i 
Jönköping. DeJa förslag har lagts Nll remissförslaget som extra åtgärdsförslag. 

• Ideellt engagemang för biologisk mångfald och friluXsliv 

Övriga 3 delområden inom projektet har tagit fram nedanstående förslag: 

• Uppvisningsgårdar i odlingslandskapet 
• Upphandling av livsmedel 
• Natur- och kulturvärden i landskapsperspekNv 
• Samverkansråd för biologisk mångfald och friluXsliv 
• SystemaNskt arbete med biologisk mångfald 
• Verka för aJ stärka skogens olika ekosystemtjänster 

Naturskyddsföreningen har inte lämnat några synpunkter på förremissen. 

Nästa steg blir nu fortsaJ förankring och remiss.  

Beslut om fastställande skall ske hösten 2024 och den nya handlingsplanen skall träda i kraX årsskiXet 
2024-2025. 

 

 

 

 

 

 


